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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 31 januari 2022 

Plats och tid  
Kommunfullmäktigesalen, Stadshuset, klockan  13:15-22:01  
ajourneringar klockan 14:47-15:02, 16:48-17:03, 18:00-19:00 och 20:34-20:45. 

Paragrafer 

1-47 

Justeringsdag 

Onsdagen den 9 februari 2022 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på protokollets sista sida. Protokollet justeras av 
nedanstående personer: 

Eva Edwardsson (L), ordförande §§ 1-15 samt 21-47 

Carl Lindberg (S), ordförande § 16 

Magnus Åkerman (M), ordförande §§ 17-20 

Monica Östman (S), justerare 

Anna-Karin Westerlund (M), justerare 

  

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Närvarande ledamöter och ersättare vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 31 januari 2022 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 
Erik Pelling (S)  Stefan Hanna (–)  
Gustaf Lantz (S)  Rigmor Stenmark (C)  
Eva Christiernin (S) 1-18  Mattias Johansson (C)  
Erik Dagnesjö (S)  Olle Romlin (C)  
Asal Gohari (S)  Jonas Petersson (C)  
Ulrik Wärnsberg (S)  Mats Åhlund (C)  
Inga–Lill Sjöblom (S)  Viviane Obaid (C)  
Klas–Herman Lundgren (S) 16-47 Mohamad Hassan (L)  
Agneta Gille (S)  Helena Hedman Skoglund (L) 1-16 
Carl Lindberg (S)  Eva Edwardsson (L)  
Ylva Stadell (S) 9-47 Anders A. Aronsson (L)  
Hilde Klasson (S)  Amanda Kanange (L)  
Mattias Kristenson (S) 17-47 Mats Dafnäs (L)  
Loa Mothata (S)  Oscar Matti (L)  
Rafael Waters (S) 17-47 Simon Alm (-) 4-47 
Pavlos Cavelier Bizas (S)  David Perez (SD) 3-20 
Agneta Erikson (S)  Lisen Burmeister (SD) 1-20 
Anders Grönvall (S)  Linnea Alm (SD) 1-19 
Fredrik Ahlstedt (M)  Anders Sehlin (SD)  
Therez Almerfors (M)  Roger Thelander (SD)  
Alexandra Steinholtz (M) 29-47 Jonas Segersam (KD)  
Christopher Lagerqvist (M)  Sarah Havneraas (KD) 14-19 
Magnus Åkerman (M)  Margit Borgström (KD)  
Cecilia Forss (M)  Christian Hermanson (KD) 1-19 
Markus Lagerquist (M)  Eva Moberg (KD)  
Mats Gyllander (M)  Evelina Solem (KD)  
Madeleine Andersson (M)  Rickard Malmström (MP)  
Carolina Bringborn (M) 10-21 Lars Friberg (MP)  
Anna–Karin Westerlund (M)  Helena Nordström Källström (MP)  
Robin Kronvall (M)  Charles Pylad (MP)  
Fredrik Hultman (M)  Per Eric Rosén (MP)  
Tobias Smedberg (V)  Stina Jansson (FI) 10-47 
Hanna Victoria Mörck (V)  Lovisa Johansson (FI)  
Karolin Lundström (V)    
Torbjörn Björlund (V)    
Ingela Ekrelius (V)    
Therese Rhann (-)    
Lalla Andersson (V)    
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande ersättare  
Patrik Hedlund (S)  Dima Sarsour (S)  
Monica Östman (S)  Bertil Brunn (S)  
Staffan Yngve (S) 1-8 , 19-47 Arne Sandemo (M)  
Bedo Kaplan (S) 1-16 Bekir Jusufbasic (M)  
Kia Solid (S) 1-16  Lars Harlin (M)  
Peder Granath (S) 1-16  Vivianne Eriksson (M)  
Maria Patel (S)  Andrea Karnekvist (V)  
Gunnar Hedberg (M) 1-28, 30  Artemis Lumarker (V)  
Roine Thunberg (M)  Daniel Rogozinski (V)  
Inger Söderberg (M) 1-9 Karin Ericsson (-)  
Anette Fischer (V)  Ingmar Jansson (C)  
Per–Olof Forsblom (V)  Hans Nordström (C)  
Lena-Maria Jansson (C)  Anders Wallin (L)  
Peter Nordgren (L) 1-13, 17-47 Anna-Karin Vaz Contreiras (KD  
Susanne Åhlander (L) 14-47 Bengt Fladvad (MP)  
Knut Godskesen (-) 1-3, 20-47 Charlie Strängberg (FI)  
Alexander von Uckermann (SD) 21-47   
Simon Pettersson (SD) 21-47   
Kent Kumpula (SD)    
Leif Boström (KD) 1-13, 20-47   
Martin Wisell (KD) 20-47   
Johan Edstav (MP) 1-8   
Klara Ellström (MP) 9-47   
Josef Safady Åslund (FI) 6-9   
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 1 

Val av justerare samt justeringsdag 
Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Monica Östman (S) och Anna-Karin Westerlund (M) till justerare,  
2. att utse Agneta Gille (S) och Madeleine Andersson (M) till ersättare för 

justerarna, samt 
3. att justeringen äger rum onsdagen den 9 februari 2022 klockan 17.15 i 

Stadshuset. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 2 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan. 

Ärendet 

Efter beslutsärendet 3. Nya frågor informerar kommunrevisionens ordförande Per 
Davidsson kommunfullmäktige om aktuella revisionsrapporter. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 3  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 31 
januari 2022 
KSN-2022-00089 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fråga 2 i fråga om postutdelning från Stefan Hanna (-) inte får ställas, men i 
övrigt får frågan ställas och besvaras vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 31 januari 2022, samt 

2. att övriga frågor får ställas och besvaras vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 31 januari 2022. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och lämnar 
här sin motivering till förslag till beslut. 

Den andra frågan i Stefan Hannas fråga till Erik Pelling om postutdelning får inte ställas 
eftersom den är alltför omfattande för att vara en fråga. Den är dessutom formulerad 
så att det inte framstår som klart om det är ställd till Erik Pelling eller till "kommunens 
företrädare". Till de senare är det inte möjligt att ställa frågor i fullmäktige. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om postutdelning från Stefan Hanna (-) 
• Fråga om gatubelysning från Stefan Hanna (-) 
• Fråga om avgift för förskola och fritids från Lisen Burmeister (SD) 
• Fråga om POP från Karolin Lundström (V) 
• Fråga om hemlösa från Hanna Victoria Mörck (V). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 4 

Fråga om postutdelning från Stefan Hanna (-) 
KSN-2022-00089 
Stefan Hanna (-) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 
som besvarar densamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 5 

Fråga om gatubelysning från Stefan Hanna (-) 
KSN-2022-00089 
Stefan Hanna (-) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S). 
Frågan besvaras av gatu- och samhällsmiljönämndens ordförande Rickard Malmström 
(MP). 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 6 

Fråga om avgift för förskola och fritids från 
Lisen Burmeister (SD) 
KSN-2022-00089 
Lisen Burmeister (SD) har ställt en fråga till utbildningsnämndens ordförande Helena 
Hedman Skoglund (L) som besvaras av densamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 7 

Fråga om POP från Karolin Lundström (V) 
KSN-2022-00089 
Karolin Lundström (V) har ställt en fråga till socialnämndens ordförande Asal Gohari (S) 
som besvaras av densamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 8 

Fråga om hemlösa från Hanna Victoria Mörck 
(V) 
KSN-2022-00089 
Hanna Victoria Mörck (V) har ställt en fråga till socialnämndens ordförande Asal Gohari 
(S) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 9  

Interpellation om familjerådgivning från 
Linnea Alm (SD) 
KSN-2021-03466 
Linnea Alm (SD) har ställt en interpellation till socialnämndens ordförande Asal Gohari 
(S) som besvarar densamma.  

Anföranden hålls av Linnea Alm (SD), Asal Gohari (S), Leif Boström (KD), Per-Olof 
Forsblom (V) och Jonas Segersam (KD). 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 10  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 31 januari 2022 
KSN-2022-00088 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att de inlämnade interpellationerna får framställas och besvaras vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 28 februari 2022. 

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om turistinformation i Uppsala från Lena-Maria Jansson (C) 
• Interpellation om färdigställande av cykelväg mellan Bälinge och Uppsala stad 

förbi Ulva Kvarn från Stefan Hanna (-) 
• Interpellation om krisberedskap och civilförsvarsförmåga inom Uppsala 

kommun från Stefan Hanna (-) 
• Interpellation om informell styrning från Jonas Segersam (KD) 
• Interpellation om Bäcklösabornas trygghet från Magne Björklund (V) 

Interpellation om centralrättade prov från Christopher Lagerqvist (M) 
• Interpellation om Svinskinnsskogen som möjligt naturreservat från Mattias 

Johansson (C). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 11  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
2022 
KSN-2022-00087 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att överlämna motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Inlämnade motioner 

• Motion om inkomstkrav från Tobias Smedberg (V) med flera 
• Motion om one tonne life från Tobias Smedberg (V) 
• Motion om simskola för alla från Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin 

Lundström (V) 
• Motion om dokumentfiltrering på hemsidan från Lovisa Johansson (FI) och 

Stina Jansson (FI) 
• Motion om att kartlägga miljöpåverkan från animalier från Lovisa Johansson 

(FI) och Stina Jansson (FI) 
• Motion om att halvera kommunikationsstaben från Therese Rhann (-) 
• Motion om att bekämpa arbetslivskriminalitet från Therese Rhann (-). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 12  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
31 januari 2022 
KSN-2022-00090 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckningen över anmälningsärenden till 
protokollet.  

Anmälningsärenden 

• Granskning av samverkan och prioriteringar stad/land från kommunrevisionen 
• Granskning av ägarstyrning och bolagens följsamhet till ägardirektiv från 

kommunrevisionen 
• Rapport av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 30 september 2021 från 
omsorgsnämnden 

• Dom i mål 1735-21 från Förvaltningsrätten i Uppsala 
• Dom i mål 7226-20 från Förvaltningsrätten i Uppsala 
• Dom i mål 2823-20 från Förvaltningsrätten i Uppsala 
• Styrelseprotokoll 18 november 2021 från Svenska Kommun Försäkrings AB 
• Styrelseprotokoll 10 december 2021 från Svenska Kommun Försäkrings AB 
• Bolagsstämmoprotokoll 21 december 2021 från Svenska Kommun Försäkrings 

AB 
• Styrelseprotokoll 22 december 2021 från Svenska Kommun Försäkrings AB. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 13  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 31 januari 
2022 
KSN-2022-00086 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Helena Hedman Skoglund (L) från uppdraget som 
kommunalråd från och med den 1 mars 2022,  

2. att entlediga Helena Hedman Skoglund (L) från uppdraget ledamot i 
kommunfullmäktige från och med den 1 mars 2022,  

3. att entlediga Helena Hedman Skoglund (L) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen från och med den 1 mars 2022,  

4. att entlediga Helena Hedman Skoglund (L) från uppdraget som ersättare i 
krisledningsnämnden från och med den 1 mars 2022,  

5. att entlediga Helena Hedman Skoglund (L) från uppdraget som ledamot 
tillika ordförande i utbildningsnämnden från och med den 1 mars 2022,  

6. att entlediga Helena Hedman Skoglund (L) från uppdraget som suppleant i 
Uppsala Stadshus AB: styrelse från och med den 1 mars 2022,  

7. att entlediga Magnus Malmström (V) från uppdraget som ersättare i gatu- 
och samhällsmiljönämnden,  

8. att entlediga Magnus Malmström (V) från uppdraget som ledamot i Uppsala 
Parkerings AB:s styrelse,  

9. att entlediga Mikael Eriksson (C) från uppdraget som ledamot i idrotts- och 
fritidsnämnden,  

10. att entlediga Anton Wallgren (C) från uppdraget som ersättare i idrotts- och 
fritidsnämnden,  

11. att entlediga Linnea Alm (SD) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen,  

12. att entlediga Linnea Alm (SD) från uppdraget som ledamot i 
utbildningsnämnden,  

13. att entlediga Bedo Kaplan (S) från uppdraget som ledamot tillika 
ordförande i Gottsunda Marknad AB:s styrelse,  

14. att entlediga Ehsan Nasari (C) från uppdraget som ledamot i Gottsunda 
Marknad AB:s styrelse  

15. att entlediga Leif Hällström (L) från uppdraget som ledamot i Gottsunda 
Marknad AB:s styrelse  
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

16. att entlediga Alva Cedergren (S) från uppdraget som suppleant i Gottsunda 
Marknad AB:s styrelse,  

17. att entlediga Aynur Beydogan (V) från uppdraget som suppleant i Uppsala 
Parkerings AB:s styrelse,  

18. att entlediga Sandra Levin (V) från uppdraget som suppleant i Uppsala 
Vatten och Avfall AB:s styrelse,  

19. att entlediga Daniel Rander (S) från uppdraget som suppleant i Uppsala 
Vatten och Avfall AB:s styrelse, samt  

20. att entlediga Sarah Havneraas (KD) från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige från och med den 1 mars 2022, samt 

21. att hemställa till Länsstyrelsen om en ny sammanräkning. 

Beslutsgång 

Ordföranden informerar kommunfullmäktige om en sent inkommen begäran om 
entledigande från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige från och med den 1 
mars 2022 Sarah Havneraas (KD). 

Ordföranden ställer därefter valberedningens förslag kompletterad med Sara 
Havneraas (KD) begäran om entledigande mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

 

§ 14  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 31 januari 
2022 
KSN-2022-00086 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Jennie Claesson (L) till kommunalråd på 50% från och med den 1 mars 
2022, 

2. att utse Jennie Claesson (L) till ersättare i kommunstyrelsen från och med den 
1 mars 2022. 

3. att utse Jennie Claesson (L) till ersättare i krisledningsnämnden från och med 
den 1 mars 2022. 

4. att utse Jennie Claesson (L) till ledamot tillika ordförande i 
utbildningsnämnden från och med den 1 mars 2022. 

5. att utse Jennie Claesson (L) till suppleant i Uppsala Stadshus AB: styrelse från 
och med den 1 mars 2022. 

6. att utse Bedo Kaplan (S) till ledamot i arbetsmarknadsnämnden, 
7. att utse Gunnar Kraft (V) till ersättare i gatu- och samhällsmiljönämnden, 
8. att utse Anton Wallgren (C) till ledamot i idrotts- och fritidsnämnden, 
9. att utse Mia Nordström (C) till ersättare i idrotts- och fritidsnämnden, 
10. att utse Kent Kumpula (SD) till ersättare i kommunstyrelsen, 
11. att utse Emil Eneblad (SD) till ledamot i utbildningsnämnden 
12. att utse Elnaz Alizadeh (S) till ledamot tillika ordförande i Gottsunda Marknad 

AB:s styrelse, 
13. att utse Paul Eskilsson (MP) till ledamot i Gottsunda Marknad AB: styrelse, 
14. att utse Cecilia Forss (M) till ledamot i Gottsunda Marknad AB: styrelse, 
15. att utse Per-Markus Risman (V) till suppleant i Gottsunda Marknad AB:s 

styrelse, 
16. att utse Mattias Kristensson (S) till ledamot i Uppsala Kommun Arenor och 

fastigheter AB:s styrelse, 
17. att utse Aynur Beydogan (V) till ledamot i Uppsala Parkerings AB:s styrelse, 
18. att utse Tommy Ramberg (V) till suppleant i Uppsala Parkerings AB:s styrelse, 
19. att utse Daniel Rander (S) till ledamot i Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse, 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

20. att utse Pelagia Afentoulidou S) till suppleant i Uppsala Vatten och Avfall AB:s 
styrelse, 

21. att utse Wouter Voortman (SD) till ledamot i Uppsala Vatten och Avfall AB:s 
styrelse, samt 

22. att utse Kim Eklöf (V) till suppleant i Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer valberedningens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 15  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2020 - 31 december 
2023 
KSN-2019-2385 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Kim Bergström (MP) till nämndeman vid Uppsala tingsrätt. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer valberedningens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detsamma. 
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Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 16  

Revidering av lokala ordningsföreskrifter för 
Uppsala kommun 
KSN-2020-02659 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till lokala ordningsföreskrifter. 

Sammanfattning 

Nu gällande lokala ordningsföreskrifter beslutades av kommunfullmäktige i samband 
med den översyn som gjordes 2013. Denna översyn initierades redan 2009 och ledde 
till en revidering av skrivningen om användning av pyrotekniska varor. Detta var den 
huvudsakliga förändringen i de ursprungliga lokala ordningsföreskrifterna som hade 
gällt sedan 1996. 

Kommunstyrelsen beslutade den 25 november 2020 (§ 306) att uppdra till 
kommunledningskontoret att göra en översyn av de lokala ordningsföreskrifterna, och 
att särskilt utreda vissa företeelser som idag utgör en vanlig del av stadsbilden, till 
exempel elsparkcyklar och mobila matstånd. Enligt detta beslut skulle 
kommunledningskontoret återkomma med förslag till beslut innan sommaren 2021. 
Kommunstyrelsen beslutade dock den 12 maj 2021 (§ 114) att förlänga utredningstiden 
så att beslut kan fattas i kommunfullmäktige senast 31 december 2021. 

Förslaget till reviderade lokala ordningsföreskrifter ersätter de hittills gällande 
föreskrifterna från 2013. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag 24 november 2021 § 323 
• Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 359 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 november 2021 
• Förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter för Uppsala kommun 
• Bilaga 1, förtäring av alkohol 
• Bilaga 2, ambulerande försäljning 
• Bilaga 3, motionsspår 
• Bilaga 4, samrådsredogörelse 
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Yrkanden 

Susanne Åhlander (L), Hilde Klasson (S), Rickard Malmström (MP), Erik Pelling (S) och 
Jonas Petersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M), Eva Moberg (KD,  Mats Gyllander (M), Markus Lagerquist (M)) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag samt:  
(1) att till paragraf 12 lägga till: Organiserat tiggeri är inte tillåtet, samt 
(2) att tillägget ovan ska vara ålagt med penningböter och föras in i paragraf 25. 

Kent Kumpula (SD) yrkar: 
(1) att i ordningsföreskrifterna även förbjuda tiggeri, samt 
(2) att i ordningsföreskrifterna belägga gatumusik med tillståndsplikt. 

Kent Kumpula (SD) yrkar också bifall till Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande (2). 

Hanna Viktoria Mörck (V) yrkar: 
(1) att återremittera ärendet så att förslaget till ordningsföreskrift justeras utifrån att 
uppställning av elsparkcyklar ska föregås av upphandling med krav på god och hållbar 
hantering av elsparkcyklarna, samt 
(2) att återremittera ärendet för att justera ordningsföreskrifternas paragraf 12, så att 
det förtydligas att även passiv insamling av pengar ska vara fri från tillståndsplikt, 
innebärande att nuvarande gällande lydelse eller liknande kommer med i det nya 
förslaget till nya ordningsföreskrifter. 

Stefan Hanna (-) att ärendet återremitteras då föreskrifterna saknar information om var 
elsparkcyklar ska få parkera samt var inte elsparkcyklar får framföras. 

Stina Jansson yrkar bifall till Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande (2). 

Mats Gyllander (M) yrkar avslag till Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande (2). 

Hanna Viktoria Mörck (V) och Stina Jansson (FI) yrkar avslag till Fredrik Ahlstedt (M) 
med fleras yrkanden (1) och (2) samt Kent Kumpulas (SD) yrkande (1). 

Fredrik Ahlstedt (M) avslag på Hanna Victoria Mörcks (V) och Stefan Hannas (-) 
yrkanden och yrkar att ärendet ska avgöras idag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Hanna Victoria Mörcks (V) återremissyrkande (1) mot avslag 
och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) återremissyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Stefan Hannas (-) återremissyrkande mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Då samtliga återremissyrkanden avslagits har kommunfullmäktige beslutat att avgöra 
ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande (1) mot 
avslag. 

Votering begärs och genomförs (votering 1).  

Avslag till tilläggsyrkandet röstar JA. Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 59 ja-röster mot 22 nej-röster avslår kommunfullmäktige tilläggsyrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Kent Kumpulas (SD) tilläggsyrkande (1) mot avslag. 

Votering begärs och genomförs (votering 2). 

Avslag till tilläggsyrkandet röstar JA. Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 53 ja-röster mot 13 nej-röster samt 15 som avstår avslår kommunfullmäktige 
tilläggsyrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Kent Kumpulas (SD) tilläggsyrkande (2) mot avslag. 

Votering begärs och genomförs (votering 3). 

Avslag till tilläggsyrkandet röstar JA. Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 59 ja-röster mot 7 nej-röster samt 15 som avstår avslår kommunfullmäktige 
tilläggsyrkandet. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget. 
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Detaljerat resultat votering 1 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), 
Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), 
Agneta Gille (S), Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Loa Mothata (S), 
Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), Tobias Smedberg (V), 
Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius 
(V), Therese Rhann (-), Lalla Andersson (V), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), 
Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Mohamad 
Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), 
Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), David Perez (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Linnea Alm (SD), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Rickard 
Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad 
(MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Patrik Hedlund (S), 
Monica Östman (S), Kia Solid (S), Peder Granath (S), Maria Patel (S), Anette Fischer (V), 
Per–Olof Forsblom (V), Lena-Maria Jansson (C), Susanne Åhlander (L), Kent Kumpula 
(SD) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin 
Kronvall (M), Fredrik Hultman (M), Stefan Hanna (–), Simon Alm (-), Jonas Segersam 
(KD), Sarah Havneraas (KD), Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva 
Moberg (KD), Evelina Solem (KD), Gunnar Hedberg (M) och Roine Thunberg (M). 

Detaljerat resultat votering 2 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), 
Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), 
Agneta Gille (S), Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Loa Mothata (S), 
Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), Tobias Smedberg (V), 
Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius 
(V), Therese Rhann (-), Lalla Andersson (V), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), 
Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Mohamad 
Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), 
Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Rickard Malmström (MP), Lars 
Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén 
(MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), 
Kia Solid (S), Peder Granath (S), Maria Patel (S), Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom 
(V), Lena-Maria Jansson (C), Susanne Åhlander (L) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Alm (SD), 
Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), 
Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD) 
och Kent Kumpula (SD). 
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Avstår gör Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin 
Kronvall (M), Fredrik Hultman (M), Stefan Hanna (–), Gunnar Hedberg (M) och Roine 
Thunberg (M). 

Detaljerat resultat votering 3 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö (S), 
Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), 
Agneta Gille (S), Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Loa Mothata (S), 
Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), Tobias Smedberg (V), 
Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius 
(V), Therese Rhann (-), Lalla Andersson (V), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), 
Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Mohamad 
Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), 
Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Jonas Segersam (KD), Sarah 
Havneraas (KD), Margit Borgström (KD), Christian Hermanson (KD), Eva Moberg (KD), 
Evelina Solem (KD), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström 
Källström (MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa 
Johansson (FI), Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Kia Solid (S), Peder Granath (S), 
Maria Patel (S), Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom (V), Lena-Maria Jansson (C), 
Susanne Åhlander (L) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Linnea Alm (SD), 
Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD) och Kent Kumpula (SD). 

Avstår gör Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin 
Kronvall (M), Fredrik Hultman (M), Stefan Hanna (–), Gunnar Hedberg (M) och Roine 
Thunberg (M). 
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Reservationer 

Tjänstgörande ledamöter från (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Tiggeri på gator och torg samt utanför affärer är fortsatt vanligt förekommande i 
Uppsala kommun. Moderaterna och Kristdemokraterna menar att detta aldrig får ses 
som en väg ur fattigdom -det låser snarare fast människor i otrygghet och utanförskap. 
Att månad efter månad sitta på Uppsalas gator och tigga är inte en värdig tillvaro för 
någon människa. Tills dess att ett nationellt förbud mot tiggeri införs vill vi att detta 
regleras kommunalt. 
Vi reserverar oss till förmån för:  
att  till paragraf 12 lägga till: Organiserat tiggeri är inte tillåtet, samt 
att  tillägget ovan ska vara ålagt med penningböter och föras in i paragraf 25. 

Tjänstgörande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För säkerhet, miljö och på grund av arbetsrättsliga skäl bör kommunen upphandla 
elsparkcykeltjänsterna. Vi som kommun har ett ansvar att se till att gaturummet är 
tillgängligt för alla och att de som arbetar för elsparkcykelföretagen har drägliga 
arbetsvillkor. Vidare har vi ett ansvar för att framtagandet, laddningen och livslängden 
på elsparkcyklarna regleras på bästa möjliga sätt för att inte bli en miljöbelastning.  
Allt detta har vi bäst chans att uppnå om kommunen finns med som upphandlare, och 
inte passivt tillåter företagen att sprida ut sig bäst de vill. Att kräva polisens tillstånd vid 
uppställning löser inte heller helheten.  
Vänsterpartiet vill att kommunen ska ha en relation med, och kunna ställa krav på, 
företagen. Detta för att kunna säkerställa bra och trygga anställningar. Då kan också 
krav ställas på hur sparkcyklarna framställs och sköts, inte enbart på var de får ställas. 
De regler som finns nu är helt enkelt otillräckliga. 

Tjänstgörande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna yrkade för ett införande av tiggeriförbud som ett tillägg till den 
lokala ordningsstadgan. Vi anser därför att de förändringar styret infört är otillräckliga.  
Tvärtemot vad som hävdats är frågan om tiggeri inte löst. Antalet som tigger utanför 
butiker och köpcentra har varierat på årstidsbasis under de närmare tio år (!) som det här 
problemet funnits på våra gator. Att med utgångspunkt i läget i januari därför dra 
slutsatsen att omfattningen minskat håller inte.  
Det finns vid det här laget åtskilliga studier som pekar dels på kopplingen till allvarligare 
brottslighet som trafficking och liknande, dels tydligt visar på hur pass organiserad hela 
denna hantering är. Varken Uppsala eller någon annan svensk kommun kan lösa aldrig 
så besvärliga situationer för medborgare i andra EU-länder. Att komma åt roten till 
problemet är och förblir dessa länders egna ansvar.  
Sverigedemokraterna menar även fortsatt att det enda rimliga förhållningssättet från 
svenska myndigheter vore att förbjuda denna uppenbart organiserade hantering och 
belägga brott mot den med penningböter.  
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Förekomst av gatumusik kan naturligtvis ses som en i och för sig harmlös sak, men det är 
även ett känt fenomen att gränsen mellan detta och rent tiggeri är minst sagt flytande. Av 
den orsaken ser SD det som nödvändigt att någon form av tillståndsplikt för musicerande 
på allmän plats införs. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 

Stina Jansson (FI) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ett förbud mot tiggeri hjälper inte den som tigger. Ett förbud mot tiggeri innebär endast 
att välbärgade människor slipper se fattigdom.  
Det finns inget som säger att du måste ge pengar eller mat till den som tigger, men de har 
samma rätt som du att få synas och ta plats i samhället som du.   
Att förbjuda människor i nöd att be om hjälp är kallhjärtat, det är oetiskt – och det är 
ovärdigt Uppsala kommun.   
När människor är i nöd och utsatthet, då ska vi hjälpa dem. Vi ska inte förbjuda dem. 

Stefan Hanna (-) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är beklagligt att kommunen fortsätter att visa dåligt ledarskap för den ordning och 
reda som idag brister inom många områden. Inte minst i Uppsala city brister ordningen 
kopplat till hur elsparkcyklarna framförs och var de lämnas av dem som nyttjar dem. 
Paragraf 23 i de nya ordningsföreskrifterna är långt ifrån tillräckliga för att reglera 
användandet av elsparkcyklar. Det måste till exempel framgå i regleringen att 
elsparcyklar inte får framföras på gågator eller trottoarer. Även om det idag saknas 
lagligt stöd för att i ordningsföreskrifter lyfta fram att dessa fordon inte får framföras på 
gågator och trottoarer är det viktiga markeringar för att minska olyckor och det ger våra 
ordningsvakter möjligheten att hjälpa till att upprätthålla bättre trafiksäkerhet. Nu har 
också äntligen Sveriges infrastrukturminister beslutat att till sommaren ta fram ett 
lagförslag som gör det enklare för landets berörda kommuner att få till denna viktiga 
ordning. Det är minst sagt pinsamt att inga ordningsåtgärder vidtagits trots alla problem 
dessa elsparkcyklar skapar.  
Precis som kommunen i ordningsföreskrifterna anger var fyrverkerier får användas, och 
var hundar får springa fria, ska självklart ordningen av elsparkcyklar säkerställas. I dessa 
föreskrifter ska också kommunen ange vilka uppställningsplatser för elsparkcyklar som 
accepteras. Det ska inte vara ”fritt valt arbete” för dem som hyr ut elsparkcyklarna. 
Genom att tydligt reglera vilka platser som tillåts leder det både till ett begränsat antal 
elsparkcyklar i citymiljö samt att företagens nyttjande av dessa offentliga 
uppställningsplatser kan avgiftsbeläggas. Det heter ordningsföreskrifter för att det 
handlar om regleringar som just syftar till att invånarna ska kunna leva i bättre harmoni 
tillsammans. Det är minst sagt upprörande att ansvariga politiker inte förstått att väldigt 
många invånare anser att behovet av tydliga ordningsföreskrifter för elsparkcyklar är 
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stort. 
Argumenten, mot att reglera nyttjandet av elsparkcyklarna enligt ovan, att det beslutats 
om regleringar i Gatu- och Samhällsmiljönämnden anser jag vara oklokt. Den lagstiftning 
som planeras i Sveriges riksdag kommer att kräva ytterligare en uppdatering av 
ordningsföreskrifterna i linje med det jag anser nu borde framgå.  
Vad avser reglering av tiggeri har jag under många år ansett att Uppsala kommun ska 
reglera så att till exempel tiggeri inte får ske på vissa platser. Det tiggeri som länge varit 
en del av vår gatumiljö har på många sätt bidragit till organiserad brottslighet och 
oacceptabel människohandel. 
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§ 17  

Uppföljning av program och planer 2021 
KSN-2021-01800 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att program och handlingsplan för Uppsala kommuns arbetsmarknadspolitik 
upphör att gälla, 

2. att bredbandsprogram 2018–2025 och handlingsplan upphör att gälla, 
3. att program och handlingsplan för Uppsala kommuns barn och 

ungdomspolitik upphör att gälla, 
4. att handlingsplan för trygghet och säkerhet 2018–2022upphör att gälla, 
5. att uppdra till kommunstyrelsen att utveckla styrningen och samordningen 

avseende trygghetsfrågor i linje med kommens yttrande gällande SoU om 
Kommuner mot brott, 

6. att naturvårdsprogram 2006–2009upphör att gälla, 
7. att uppdra till Idrotts-och fritidsnämnden att revidera idrotts- och 

fritidpolitiska programmet inklusive namnändring till idrottspolitiskt program 
samt ta fram en handlingsplan, 

8. att uppdra till kommunstyrelsen att revidera miljö- och klimatprogrammet 
med särskilt fokus på de etappmål för vilka måldatum har passerat, 

9. att uppdra till äldrenämnden att revidera program och handlingsplan för 
äldrevänlig kommun, 

10. att uppdra till socialnämnden att revidera program och handlingsplan mot 
kvinnofridskränkningar och våld i nära relationer, samt 

11. att uppdra till kommunstyrelsen att göra en översyn av policy för trygghet och 
säkerhet. 

Sammanfattning 

Från och med 2017 görs en årlig samlad uppföljning och aktualitetsbedömning av 
program och kommungemensamma handlingsplaner som ett led i att säkerställa en 
mer sammanhållen styrning där relationerna mellan styrdokument är tydliga, skapa 
minskad styrträngsel med färre målkonflikter samt en ökad möjlighet till tydliga 
prioriteringar. Detta görs enligt modell för programhantering. Uppföljningen av 
program har för 2021 genomförts i samband med ordinarie verksamhetsuppföljning 
per augusti. Den baseras på återrapportering från nämnder och bolagsstyrelser, men i 
vissa fall även på måluppfyllelse i relation till programmets indikatorer där sådana 
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finns. Måluppfyllelsen ligger till grund för aktualitetsbedömningar av programmen, det 
vill säga beskrivningar av programmens status och eventuella behov av förändringar. 
Aktualitetsbedömningarna har sammanställts i en rapport (bilaga 1). I samband med 
aktualitetsbedömningen har ett särskilt fokus varit att identifiera områden eller 
styrning som berör fysisk planering som ett underlag för arbetet med ny översiktsplan. 
Denna sammanställning återfinns i bilaga 2 och är ett underlag i arbetet med 
kommande översiktsplan. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 24 november 2021, § 326 
• Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 361 
• Tjänsteskrivelse daterad 26oktober 2021 
• Bilaga 1,rapport Uppföljning av program och planer 2021 
• Bilaga 2, underlag till arbetet med ny översiktsplan  
• Bilaga 3, beslutsdatum och diarienummer för program och handlingsplaner 

Yrkanden 

Eva Christiernin (S), Mats Åhlund (C), Kent Kumpula (SD) och Jonas Petersson (C) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget. 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Precis som med de vid det här laget ganska många olika ”nollvisioner” som Uppsala 
kommuns styrande antagit så kännetecknas nog de här programmen av en god vilja i 
botten. Detta till trots blir hela situationen rätt besvärlig, med snåriga regler och 
instruktioner som snarare än att underlätta gör det svårare för kommunens anställda att 
utföra sina uppgifter.  
Det är därför positivt att styret försöker bringa viss ordning i den djungel av särskilda 
program och föreskrifter som präglar en del av kommunens förvaltningar.   
Sverigedemokraterna anser dock att man kunnat gå längre. Flera av de program som 
man nu beslutat revidera är sådant som faktiskt redan ingår i respektive förvaltnings 
normala arbete och kan utan vidare bedrivas utan att det för den skull behöver finnas ett 
särskilt program eller handlingsplan med allt vad det innebär av administration och 
merarbete.  
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Särskilda handlingsplaner och liknande ska bara finnas där de kan motiveras med att de 
faktiskt gör arbetet på ett visst område lättare, inte som ett exempel som ansvariga kan 
visa upp som ett tecken på handlingskraft. 

Lovisa Johansson (FI) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppföljningen av miljö- och klimatplanen har brustit, vilket återkommande gånger har 
påtalats.  Det är viktigt att kunna se vad kommunen släpper ut som helhet, och om vi 
tidigare haft för stora utsläpp behövs en justering i miljö- och klimatmålen göras utifrån 
det. Ett flertal mål har inte uppnåtts. För att kunna åstadkomma önskvärd förändring 
behövs en koldioxidbudget. Detta har Feministiskt initiativ tidigare motionerat om. Flera 
kommuner har redan förstått varför en budget är viktig, och det är dags att Uppsala tar 
efter. Jag hoppas att en koldioxidbudget kommer ingå i den nya planen. 
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§ 18  

Upphävande av Policy för internationellt 
arbete i Uppsala kommun 
KSN-2021-00400 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att upphäva Policy för internationellt arbete i Uppsala kommun, bilaga 1.  

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har ett övergripande uppdrag om att ständigt se över 
kommunkoncernens styrdokument för att främja en effektiv och tydlig styrning. I 
samband med den årliga programöversynen har ett antal styrdokument antagna av 
kommunstyrelsens identifierats som inaktuella av olika anledningar. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 24 november 2021 § 327 
• Arbetsutskottets förslag 16 november 2021 § 362 
• Tjänsteskrivelse daterad 26 oktober 2021 
• Bilaga 1,Policyför internationellt arbete i Uppsala kommun 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget. 
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§ 19  

Ansvar för allmän platsmark där 
huvudmannaskapet är enskilt och regelverk 
för bidrag till vägföreningar 
KSN-2016-2043 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att återremittera ärendet till kommunstyrelsen med följande motivering: 

Det är angeläget att kommunen underlättar för de vägföreningar som fortsatt vill verka 
i Uppsala.  I föreliggande förslag till beslut finns otydligheter i skrivningar kring hur 
bidraget till respektive förening är begränsat till dess andel av budgeten och/eller dess 
omkostnader för förvaltning och administration.   

Den bidragsmodell som fullmäktige föreslås antas är inbakad i föredragningen i 
ärendet. För att öka tydligheten kring bidragsmodellen, både för fullmäktiges 
ledamöter och för berörda vägföreningar, bör bidragsmodellen presenteras i en egen 
bilaga till ärendet. Föreslår att ärendet återremitteras för att förtydliganden ska kunna 
göras innan beslut fattas. 

Sammanfattning 

I tätorterna i Uppsala kommun är huvudmannaskapet för allmän plats i regel enskilt 
och ytorna förvaltas av samfällighetsföreningar även kallade vägföreningar (nedan 
kallade ”föreningar”). 

Kommunfullmäktige beslutade 28 december 1971 (§ 491) att tills vidare lämna bidrag 
till vägföreningar inom ett antal tätorter. Bidragen skulle motsvara föreningarnas 
nettokostnad för gatuunderhåll. Kommunfullmäktige beslutade också att ge bidrag till 
två typer av enskilda vägar; vägar med statsbidrag och vägar utan statsbidrag. 
Bidragen ges per meter väg och räknas varje år om med ett väghållningsindex. 
Kommunfullmäktige beslutade 23 november 1983 (§ 422) att fastställa bidragsandelen 
för föreningar med nettokostnadsbidrag till 90 procent för sommar- och 
vinterunderhåll samt 50 procent för administration. 

Under åren 2015 till 2018 inkom tre större föreningar med begäran om att kommunen 
ska överta huvudmannaskapet för allmän plats i respektive förenings tätort. 
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Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 15 december 2021 § 371  
• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 420 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2021 
• Bilaga 1, kommunfullmäktiges beslut om bidrag till vägföreningar 
• Bilaga 2, kommunstyrelsens beslut 2017 om uppdragtill förvaltningen kopplat 

till principer för huvudmannaskap och bidrag till vägföreningar 
• Bilaga 3, komplettering till uppdrag 
• Bilaga 4, utredning om övertagande av huvudmannaskap 
• Bilaga 5, utredning om ny bidragsmodell 
• Bilaga 6a, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll övertagande 
• Bilaga 6b, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll bidrag 
• Bilaga 7, plan-och byggnadsnämndensprotokoll övertagande 
• Bilaga 8, kommunala lantmäterimyndighetensyttrande 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Ulrik Wärnsberg (S) och Hanna Viktoria Mörck (V) yrkar att ärendet 
återremitteras med följande motivering:  

Det är angeläget att kommunen underlättar för de vägföreningar som fortsatt vill verka i 
Uppsala.  I föreliggande förslag till beslut finns otydligheter i skrivningar kring hur 
bidraget till respektive förening är begränsat till dess andel av budgeten och/eller dess 
omkostnader för förvaltning och administration.   

Den bidragsmodell som fullmäktige föreslås antas är inbakad i föredragningen i ärendet. 
För att öka tydligheten kring bidragsmodellen, både för fullmäktiges ledamöter och för 
berörda vägföreningar, bör bidragsmodellen presenteras i en egen bilaga till ärendet. 
Föreslår att ärendet återremitteras för att förtydliganden ska kunna göras innan beslut 
fattas. 

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C), Jonas Segersam (KD), David Perez och Kent 
Kumpula (SD) yrkar att ärendet återremitteras följande motivering: 

Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna yrkar på återremiss för en bättre 
analys om hur detta slår ekonomiskt mot föreningarna. Vår återremiss syftar till att se hur 
ekonomin sett ut över flera år, inte endast 2015–2017 utan till 2020 eftersom väder och 
snömängd varierar kraftigt. Mot bakgrund av att införandet i förslaget föreslås skjutas 
upp till 2023 bör vår återremiss bifallas för att genomföras i bättre dialog med berörda 
vägföreningar. 
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Stefan Hanna (-) yrkar att ärendet återremitteras för att säkerställa att de berörda 
föreningarna som inkommit med skriftliga remissyttranden får sina yttranden med i 
beslutsunderlaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar Stefan Hanna (-) om han kan tänkas sig att jämka sitt 
återremissyrkande med Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande och finner 
att Stefan Hanna (-) går med på det. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot 
Erik Pelling (S) med fleras återremissyrkande och finner att kommunfullmäktige 
återremitterar ärendet till kommunstyrelsen i enlighet med Erik Pelling (S) med fleras 
motivering.  

Reservationer 

Tjänstgörande ledamöter från (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med 
följande motivering: 
En stor andel av vägnätet sköts av vägföreningar eller samfälligheter, i många fall med 
mycket gott resultat. Vi är positiva till att fler aktörer är med och tar ansvar för viktiga 
delar av kommunen. Välfungerande vägföreningar bidrar både till en effektiv 
väghållning, bra förutsättningar till att upphandla tjänster från det lokala näringslivet 
och bidar till samhällsgemenskap. Det finns goda skäl till att fortsätta försöka finna 
lösningar för de enskilda vägföreningar som vill att kommunen tar över 
huvudmannaskapet. Samtidigt innebär det ekonomiska konsekvenser som gör att 
kommunen i samverkan med föreningarna aktivt ska söka externa finansiella medel för 
att uppnå den standard som vägar med kommunalt huvudmannaskap förväntas hålla. 
Det är angeläget att kommunen underlättar och inte försvårar för de vägföreningar som 
fortsatt vill verka i Uppsala och därför bör förslaget till bidragsändringar på ett tydligare 
sätt tillgodose föreningarnas yttranden. Moderaterna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna yrkade i första hand återremiss för en bättre analys om hur detta slår 
ekonomiskt mot föreningarna. Vår återremiss syftade till att se hur ekonomin sett ut över 
flera år, inte endast 2015–2017 utan till 2020 eftersom väder och snömängd varierar 
kraftigt. Vårt förslag till motiv för återremiss bifölls inte, därför reserverar vi oss mot 
beslutet. Kommunen måste ha en bättre dialog och ett bättre samarbete med berörda 
vägföreningar. 
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§ 20  

Program och handlingsplan för mobilitet och 
trafik 
KSN-2019-2011 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna program för mobilitet och trafik enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

I och med beslut om översiktsplan 2016 gavs stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att 
ta fram en ny trafikstrategi. Arbetet inleddes 2017. Kommunstyrelsen beslutade i 
augusti 2017 om projektdirektiv. Direktivet innebar en sammanhållen strategi med 
handlingsplaner för såväl den långsiktiga som den mer kortsiktiga utvecklingen av 
transportsystemet, resor och transporter kopplade till kommunens mål. Arbetet med 
strategi och handlingsplaner planerades att löpa parallellt.  

Under 2018 gjordes ett omtag i syfte att först arbeta fram en strategi som gav ett 
ramverk för efterföljande handlingsplaner. Kommunstyrelsen behandlade en 
remissversion av program för mobilitet och trafik i oktober 2019. Kommunstyrelsen 
beslutade att endast en remisskonferens med relevanta aktörer skulle ske. En sådan 
ägde rum i februari 2021. Kommunstyrelsen beslutade vidare att uppdra åt gatu- och 
samhällsmiljönämnden att ta fram en handlingsplan för mobilitet och trafik, samt att 
återkomma till kommunstyrelsen för en gemensam beredning och beslut av program 
och handlingsplan. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 15 december 2021 § 372 
• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 421 
• Tjänsteskrivelse, daterad 12 oktober 2021 
• Bilaga 1, Program för mobilitet och trafik 
• Bilaga 2, nulägesbeskrivning, målsammanställning och identifierade 
• åtgärdsbehov kopplad till program för mobilitet och trafik 
• Bilaga 3, Handlingsplan för mobilitet och trafik 
• Bilaga 4, Nulägesbeskrivning kopplad till handlingsplanen 
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• Bilaga 5, Åtgärdslista kopplad till handlingsplanen 
• Bilaga 6, Utredningsbehov kopplad till handlingsplanen 
• Bilaga 7, Redogörelse för dialog med allmänheten 
• Bilaga 8, Kartor 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Rickard Malmström (MP), Peter Nordgren (L), Hilde Klasson (S), Per Eric 
Rosén (MP) och Patrik Hedlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C), Stefan Hanna (-), Mats Gyllander (M), 
Christian Hermansson (KD), Olle Romlin (C) och David Perez (SD) yrkar avslag till 
förslaget. 

Kent Kumpula (SD) och Simon Alm (-) yrkar i första hand att ärendet återremitteras 
med följande motivering: 
Ärendet är inte ordentligt berett, eftersom det inte finns någon konsekvensundersökning 
av att begränsa biltrafiken på Kungsgatan. Hur mycket ökar trafiken på närliggande 
gator? Att stänga trafiken på en gata ger mer trafik, inte mindre. Om ärendet 
återremitteras kan man undersöka effekten av att stänga av trafiken på Kungsgatan. 

I andra hand att ärendet avslås. 

Tobias Smedberg (V), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag samt: 
1) att till programmets avsnitt identifierade åtgärdsbehov lägga till följande formulering: 
Ta fram förslag på hur Uppsala kommun ska kunna införa en zonindelning som minskar 
genomfartstrafik och bilism mellan olika centralt belägna stadsdelar i Uppsala stad.  
(2) att till programmets avsnitt identifierade åtgärdsbehov lägga till följande formulering: 
Identifiera fler gator i innerstaden som kan göras fria från biltrafik. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpula (SD) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag. 

Votering begärs och genomförs (votering 1). 

Bifall till att avgöra ärendet idag röstar JA. Bifall till att återremittera ärendet röstar 
NEJ. 

Med 74 ja-röster mot 7 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att ärendet ska avgöras 
idag. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag mot avslag.  
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Votering begärs och genomförs (votering 2). 

Bifall till kommunstyrelsens förslag röstar JA. Avslag till detsamma röstar NEJ. 

Med 45 ja-röster mot 36 nej-röster bifaller kommunfullmäktige kommunstyrelsens 
förslag. 

Ordföranden ställer därefter Tobias Smedberg (V) med fleras tilläggsyrkande (1) mot 
avslag. 

Votering begärs och genomförs (votering 3).  

Avslag till tilläggsyrkandet röstar JA. Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 58 ja-röster mot 10 nej-röster samt 13 som avstår avslår kommunfullmäktige 
tilläggsyrkandet. 

Ordföranden ställer slutligen Tobias Smedberg (V) med fleras tilläggsyrkande (2) mot 
avslag. 

Votering begärs och genomförs (votering 4). 

Avslag till tilläggsyrkandet röstar JA. Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 57 ja-röster mot 10 nej-röster samt 14 som avstår avslår kommunfullmäktige 
tilläggsyrkandet. 

Detaljerat resultat votering 1 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), 
Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), 
Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), Magnus 
Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), Madeleine 
Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin Kronvall (M), 
Fredrik Hultman (M), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin 
Lundström (V), Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Therese Rhann (-), Lalla 
Andersson (V), Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson (C), Olle 
Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Mohamad Hassan 
(L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), 
Oscar Matti (L), Jonas Segersam (KD), Margit Borgström (KD), Eva Moberg (KD), Evelina 
Solem (KD), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström 
(MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), 
Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Staffan Yngve (S), Maria Patel (S), Gunnar 
Hedberg (M), Roine Thunberg (M), Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom (V), Lena-Maria 
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Jansson (C), Peter Nordgren (L), Susanne Åhlander (L), Leif Boström (KD), Martin Wisell 
(KD) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin 
(SD), Roger Thelander (SD), Knut Godskesen (-) och Kent Kumpula (SD). 

Detaljerat resultat votering 2 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), 
Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), 
Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn 
Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Lalla Andersson (V), Mohamad Hassan (L), Eva 
Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar 
Matti (L), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström 
(MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), 
Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Staffan Yngve (S), Maria Patel (S), Anette Fischer 
(V), Per–Olof Forsblom (V), Peter Nordgren (L), Susanne Åhlander (L) och Klara Ellström 
(MP). 

Nej-röst avger Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin 
Kronvall (M), Fredrik Hultman (M), Therese Rhann (-), Stefan Hanna (–), Rigmor 
Stenmark (C), Mattias Johansson (C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund 
(C), Viviane Obaid (C), Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders 
Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Margit Borgström (KD), Eva 
Moberg (KD), Evelina Solem (KD), Gunnar Hedberg (M), Roine Thunberg (M), Lena-Maria 
Jansson (C), Knut Godskesen (-), Kent Kumpula (SD), Leif Boström (KD) och Martin 
Wisell (KD). 

Detaljerat resultat votering 3 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), 
Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), 
Anna–Karin Westerlund (M), Therese Rhann (-), Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark (C), 
Mattias Johansson (C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane 
Obaid (C), Mohamad Hassan (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda 
Kanange (L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen 
Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), 
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Margit Borgström (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD), Rickard Malmström (MP), 
Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén 
(MP), Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Staffan Yngve (S), Maria Patel (S), Lena-
Maria Jansson (C), Peter Nordgren (L), Susanne Åhlander (L), Knut Godskesen (-), Kent 
Kumpula (SD), Leif Boström (KD), Martin Wisell (KD) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), 
Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Lalla Andersson (V), Stina Jansson (FI), Lovisa 
Johansson (FI), Anette Fischer (V) och Per–Olof Forsblom (V). 

Avstår gör Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Robin Kronvall (M), Fredrik Hultman 
(M), Gunnar Hedberg (M) och Roine Thunberg (M). 

Detaljerat resultat votering 4 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), 
Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall 
(S)Anna–Karin Westerlund (M), Therese Rhann (-), Rigmor Stenmark (C), Mattias 
Johansson (C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), 
Mohamad Hassan (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange 
(L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Simon Alm (-), David Perez (SD), Lisen Burmeister 
(SD), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Margit Borgström 
(KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), 
Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Patrik 
Hedlund (S), Monica Östman (S), Staffan Yngve (S), Maria Patel (S), Lena-Maria Jansson 
(C), Peter Nordgren (L), Susanne Åhlander (L), Knut Godskesen (-), Kent Kumpula (SD), 
Leif Boström (KD), Martin Wisell (KD) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), 
Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Lalla Andersson (V), Stina Jansson (FI), Lovisa 
Johansson (FI), Anette Fischer (V) och Per–Olof Forsblom (V). 

Avstår gör Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), 
Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats Gyllander (M), 
Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Robin Kronvall (M), Fredrik Hultman 
(M), Stefan Hanna (–), Gunnar Hedberg (M) och Roine Thunberg (M). 

Reservationer 

Tjänstgörande ledamöter från (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
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Arbetet med handlingsplanen för mobilitet och trafik har pågått sedan 2017 och 
resultatet av det arbetet är inte tillräckligt bra. Planen är för generell och inte tillräckligt 
precis. Vi har under arbetets gång lyft vikten av att analysera trafikflöden, prioriterade 
vägar, konsekvenser av avstängningar, trafikmätningar och hänsyn till nya områden. 
Satsningarna på cykel får ett stort utrymme i planen men en plan för kommunens 
trafiklösningar behöver inkludera alla trafikslag. Planen behöver ha tyngdpunkt på 
utveckling och möjligheter istället för förbud. För många är bilen en nödvändighet för att 
livspusslet ska gå ihop. Framtidens bilar kommer att vara mer miljövänliga. Elfordon 
kommer att förändra trafikinfrastrukturen i stor omfattning och människor kommer att 
hitta nya sätt att vara så mobila och klimatsmarta som möjligt. Ny grön teknik kommer 
att leda till fler eldrivna och självkörande bilar. Detta perspektiv måste tas i beaktan.  
Uppsala kommun behöver en heltäckande trafikplan med fokus på framkomlighet och 
säkerhet för alla trafikslag. Denna plan uppfyller inte dessa krav. 
Vi reserverar oss till förmån för:  
att ärendet avslås 

Tjänstgörande ledamöter från (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet menar att Uppsalas program och handlingsplan för mobilitet och trafik 
behöver en tydligare plan för hur människor ska kunna ta sig runt säkert och effektivt i 
hela kommunen. Frågor som trafiksäkerhet, flaskhalsar och köbildning adresseras inte i 
tillräcklig utsträckning. 
Den senaste tiden har Uppsalas politiska ledning uttryckt ambitioner om att människor 
ska bli mer stationära och förflytta sig mindre i kommunen, och dessa ambitioner har satt 
viss prägel på programmet. Centerpartiet är kritiska till dessa ambitioner och menar att 
kommunens roll inte är att bestämma i vilken utsträckning människor rör på sig, utan att 
se till att de människor som vill eller behöver röra på sig kan göra det tryggt, effektivt och 
hållbart.  
Mot bakgrund av ovanstående reserverade sig Centerpartiet till förmån för: 
att avslå förslaget till program och handlingsplan för mobilitet och trafik. 

Tjänstgörande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
En zonindelning av delar av Uppsala stad skulle vara mycket gynnsamt på flera olika 
sätt. Zonindelningen skulle leda till att trafikanter som transporterar sig med cykel eller 
kollektivtrafik snabbare kan ta sig mellan innerstadsnära delar av vår stad. Det skulle 
också leda till positiva effekter på klimat och miljö då privatbilismen skulle minska. Det 
skulle fortfarande vara möjligt att ta sig in till staden med bil, och de som inte behöver ta 
bilen skulle alltså komma fram lättare. Samtidigt skulle transporter till butiker och 
restauranger beredas väg på våra gator. Dessutom skulle den problematiska 
genomfartstrafiken i vår innerstad kunna minskas avsevärt. 
Vem skulle inte vilja allt detta? Därför är det förvånande när ett styre där Miljöpartiet 
ingår inte vågar visa större initiativ i programmets formuleringar.  
Att göra vissa gator bilfria i innerstaden skulle göra den mer attraktiv för turism och locka 
personer till Uppsala. Mer plats skulle kunna beredas för till exempel uteserveringar och 
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kulturutövning, som Uppsalaborna då skulle kunna njuta av.  
Vänsterpartiet vill sammanfattningsvis se mer kommunalt initiativ för att ta viktiga kliv 
framåt, där riktig hänsyn tas till klimat, miljö och andra faktorer som leder till en hållbar 
stad för alla dess medborgare. 

Tjänstgörande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot det fattade beslutet .   
Dessvärre fortsätter Uppsalapolitiken på trafikområdet att genomsyras av en illa dold 
bilfientlighet. Styret gömmer sig bakom formuleringar om att befrämja kollektivtrafik och 
cykeltrafik etc, fast man samtidigt bedriver en politik som inte kan ses som något annat 
än att så mycket som möjligt försvåra och hindra biltrafik.  
Det är inte helt enkelt att tillgodose alla önskemål i en redan uppbyggd stad, och biltrafik 
är inte heller oproblematisk, men ska centrala stadens näringsidkare ha en långsiktig 
chans att överleva måste det finnas möjligheter att ta sig till och från centrum även med 
bil. Det är inte minst en tillgänglighetsfråga för landsbygdsbor som i många fall inte har 
några realistiska alternativ till biltransport.   
Invändningen att det bara handlar om genomfartstrafik och inte om resenärer med en 
ändpunkt i centrum övertygar inte. Det är svårt att se hur en sådan sak ska kunna 
kontrolleras. Om en resa sker från exempelvis Svartbäcken och inkluderar ett mycket kort 
besök på stadshuset, för att sedan gå vidare ut mot Ikea, handlar det då om en 
genomfartsresa eller två ändpunktsresor? Gränsdragningen riskerar att bli både absurd 
och direkt farsartad, och det är inget som är ägnat att ge medborgarna större förtroende 
för politikerskrået.  
Det är dessutom påfallande ofta som den här sortens åtgärder bara leder till andra 
svårigheter på annat håll. Styret har försäkrat att den här förändringen inte kommer att 
korka igen exempelvis Väderkvarnsgatan. Det återstår att se, men erfarenheterna från 
andra städer både i Sverige och utomlands är inte direkt goda.   
Buss är bra för somliga, tåg för somliga, cykel eller att gå till fots återigen för somliga, 
men bilister tycks styret mest se som en grupp människor som på något vis gör något 
dåligt och som ska straffas för det. Den här sortens förslag är inte bara meningslösa och 
orättvisa, de andas också påfallande ofta en ton av osunt moraliserande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Rickard Malmström (MP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Miljöpartiet vill förtydliga att de tillägg som Vänsterpartiet yrkat på i ärendet ingår som 
naturliga delar i beslutat Program och handlingsplan för mobilitet och trafik. 

Stefan Hanna (-) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är otillfredsställande att ett arbete som pågått under många år inte kan leverera ett 
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bättre och mer användbart resultat. Det är ett dokument fullt av vackra ord och höga 
ambitioner. Jag saknar dock mer konkreta resonemang och planer kopplade till de 
trafikflödesutmaningar som behöver lösas redan idag oavsett om kommunen växer med 
50.000 eller 150.000 invånare fram till och med 2050. Jag saknar ett av de viktigaste 
perspektiven kopplade till mobilitet och för att nå klimatneutralitet inom rimlig framtid, 
fokuset på att skapa en organiserad delningsekonomi. En delningsekonomi som 
inkluderar färdmedel som bilar, elsparkcyklar och varför inte även drönare. Den tekniska 
utvecklingen går mycket fort och inte minst inom transportsektorn. Uppsala kommun är 
en geografiskt stor kommun. Av många skäl kommer många Uppsalabor fortsätta att 
använda bilar för att få sitt vardagsliv att gå ihop. I underlaget till beslut framgår att det 
idag saknas en god uppfattning om ”end2end” behoven som Uppsalaborna har. Det är 
särskilt bristen på kompetens om detta som oroväckande många inom minoritetsstyret 
inte förstår. Bilen spelar fortsatt en stor roll som inga andra trafikslag kan tillfredsställa. 
Att negligera det faktumet är inte att tjäna de invånare vi folkvalda ska tjäna. 
Beslutet om begränsad biltrafik på Kungsgatan är ett tydligt exempel på vilken dålig 
trafikpolitik det nuvarande styret har. Den begränsning som införts på Kungsgatan 
måste upphävas bland annat av skälet att det saknas en ordentlig analys av effekterna 
som en avstängning får på till exempel Vaksalagatan och Väderkvarnsgatan. Dagens 
politiska ledning 
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§ 21  

Åtgärdsprogram för kvävedioxid och 
handlingsplan för luftkvalitet 
KSN-2021-00569 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa Åtgärdsprogram för kvävedioxid, Uppsala kommuns 
handlingsplan för luftkvalitet för perioden 2022–2027. 

Sammanfattning 

Enligt miljöbalken ska ett åtgärdsprogram för luftkvalitet tas fram om 
miljökvalitetsnormer (MKN) för utomhusluft överskrids. Miljökvalitetsnormen för 
kvävedioxid överskrids på delar av Kungsgatan enligt mätningar och beräkningar. 
Utöver detta riskerar miljökvalitetsnormen för både kvävedioxid och partiklar att 
överskridas på ett antal gator i Uppsala innerstad. Det föreliggande förslaget till 
styrdokument är därför uppdelat i två åtgärdsområden: 

1. Åtgärder för att klara miljökvalitetsnormen för kvävedioxid på Kungsgatan 
(Åtgärdsprogram). 

2. Åtgärder för att nå miljökvalitetsmålet Frisk luft och förebygga överskridande 
av miljökvalitetsnormer för luftkvalitet (Handlingsplan). 

Åtgärdsprogrammet för luftkvalitet bedöms uppfylla de krav för åtgärdsprogram som 
återfinns i miljöbalken (1998:808) och luftkvalitetsförordningen (2010:477). 
Åtgärdsprogrammet för luftkvalitet antas av kommunfullmäktige, i enlighet med 
miljöbalken. 

Åtgärdsprogrammet och handlingsplanen ska samordnas och gå hand i hand med 
parallella kommunala processer och beslutade åtgärder som bland annat 
Handlingsplan för mobilitet och trafik och Handlingsplan för trafikbuller. 
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Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 2021-12-15 § 373 
• Arbetsutskottets förslag 7 december 2021 § 422 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021 
• Bilaga 1, Åtgärdsprogram för kvävedioxid, Uppsala kommuns handlingsplan 
• för luftkvalitet 
• Bilaga 2, Förslag på ändringar utifrån inkomna synpunkter under dialog 
• Bilaga 3, Sammanställning av inkomna synpunkter 

Yrkanden 

Susanne Åhlander (L), Anette Fischer (V), Anders Grönvall (S), Jonas Petersson (C), Klara 
Ellström (MP), Rafael Waters (S) och Rickard Malmström (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Jonas Segersam (KD), Kent Kumpula (SD) och Simon Alm (-) yrkar att ärendet 
återremitteras med följande motivering:  
Vi yrkar att ärendet återremitteras för att belysa konsekvenserna av att begränsa 
framkomligheten på Kungsgatan, dels för omkringliggande gator, dels för personer med 
funktionsnedsättning och dels hur framkomligheten skulle förbättras om även 
dubbdäcksförbudet togs bort.  

Stefan Hanna (-) yrkar att ärendet återremitteras med följande motivering: 
För att komplettera det med en konsekvensanalys för de gator som drabbas med mycket 
mer trafik när Kungsgatan inte tillåts för genomfartstrafik samt för att överväga hur 
företagare och förare med handikapptillstånd kan få köra i kollektivtrafikfil på 
Kungsgatan om denna trafikreglering inte upphör. 

Jonas Segersam (KD)yrkar: 
att bilister med handikapptillstånd ska få köra i kollektivtrafikfil på Kungsgatan. 

Simon Alm (-) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att dubbdäcksförbudet hävs. 

Therez Almerfors (M), Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar 
att upphäva dispensen för Euro 5-bussarna på Kungsgatan. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet 
idag. 
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Ordföranden ställer därefter Stefan Hannas (-) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD)  tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Simon Alm (SD) med fleras tilläggsyrkande mot avslag . 

Votering begärs och genomförs( votering 1). 

Avslag till yrkandet röstar JA. Bifall till yrkandet röstar NEJ. 

Med 52 ja-röster mot 14 nej-röster samt 15 som avstår avslår kommunfullmäktige 
yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller förslaget. 

Detaljerat resultat votering 1 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), 
Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), 
Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn 
Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Lalla Andersson (V), Rigmor Stenmark (C), Mattias 
Johansson (C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), 
Mohamad Hassan (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange 
(L), Mats Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Stina Jansson (FI), 
Lovisa Johansson (FI), Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Staffan Yngve (S), Maria 
Patel (S), Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom (V), Lena-Maria Jansson (C), Peter 
Nordgren (L), Susanne Åhlander (L) och Klara Ellström (MP). 

Nej-röst avger Therese Rhann (-), Simon Alm (-), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander 
(SD), Jonas Segersam (KD), Margit Borgström (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem 
(KD), Knut Godskesen (-), Alexander von Uckermann (SD), Simon Pettersson (SD), Kent 
Kumpula (SD), Leif Boström (KD) och Martin Wisell (KD). 

Avstår gör Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Alexandra Steinholtz (M), 
Christopher Lagerqvist (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist 
(M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Anna–Karin 
Westerlund (M), Robin Kronvall (M), Fredrik Hultman (M), Stefan Hanna (–) och Roine 
Thunberg (M). 
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Reservationer 

Tjänstgörande ledamöter från (M) reserverar sig mot beslutet med motiveringen: 
Det är sedan tidigare känt att det till stor del är Euro 5-bussarna som står för de höga 
utsläppsnivåerna. Trots detta och trots att bussarna inte har rätt miljöklass har styret 
beviljat dem dispens att trafikera Kungsgatan. Att nu bortse från bussarnas 
miljöpåverkan när ett nytt åtgärdsprogram tas fram är under all kritik. Moderaterna har 
under lång tid drivit att Euro 5-bussarna inte ska få dispens och yrkade därför att denna 
nu ska hävas.  
Vi reserverar oss till förmån för:  
att upphäva dispensen för Euro 5-bussarna på Kungsgatan 

Tjänstgörande ledamöter från (KD) reserverar sig mot beslutet med motiveringen: 
Uppsala är en av de städer i världen som har allra renast luft. Naturligtvis finns det 
möjligheter för förbättring, men att ensidigt vidta åtgärder enbart på Kungsgatan 
riskerar att inte ge någon reell förbättring av luftkvaliteten utan blir endast en ursäkt för 
att försvåra för biltrafiken. Kristdemokraterna yrkade som enda parti avslag på 
införande av dubbdäcksförbud på Kungsgatan, och vi säger nu även tydligt nej till att 
ytterligare begränsa biltrafiken. Vi behöver bygga ut en attraktiv kollektivtrafik, men det 
är en fråga som Region Uppsala har ansvar för. För boende på landsbygden måste det 
vara möjligt att både ta sig in till Uppsala, och ta sig fram inne i staden. Det är också 
viktigt att vi inte begränsar tillgängligheten för personer med funktionsnedsättning. Vi 
yrkade därför återremiss på förslaget för att få en konsekvensbeskrivning av vad som 
händer med luftkvaliteten på omkringliggande gator vid en reglering av Kungsgatan, och 
på själva ärendet ett alternativt yrkande om att personer med handikapp-tillstånd 
behöver kunna köra som tidigare på Kungsgatan, samt att avskaffa dubbdäcksförbudet. 

Tjänstgörande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot det fattade beslutet  
Det är påfallande hur mycket energi styret vill lägga på åtgärder som mest är symboliska 
eller som syftar till att “markera” mot en viss grupp, i detta fall folk som kör bil, fastän den 
faktiska nyttan med åtgärderna är mycket marginell eller obefintlig. Det finns ett stort 
mått av uttrycket “sila mygg och svälja kameler” i att göra stora ansträngningar för att 
göra det så svårt man bara kan för privatbilism, samtidigt som man vet att en av de 
största utsläppskällorna rörande partiklar är bussarna.   
Dubbdäcksförbudet på Kungsgatan är ett gigantiskt slag i luften, inte minst då polisen 
tydligt har sagt att man inte har möjlighet att se till att det efterlevs. Det finns all 
anledning att förmoda att det kommer att bli på exakt samma sätt med ytterligare 
biltrafikbegränsningar på Kungsgatan. Detta kommer i sin tur leda till att en grupp 
bilister helt enkelt ignorerar bestämmelser utan att det får konsekvenser för dem, vilket 
leder till att hela tilltron och respekten för trafikregler urvattnas. 
Om man vill komma tillrätta med luftkvaliteten på och runt Kungsgatan genom att 
begränsa privatbilism fast man vet att den största utsläppskällan är bussarna så är 
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risken stor att det leder till ett motsvarande urholkande av förtroendet för politik i stort. 
Att vilja visa handlingskraft genom att införa åtgärder som slår hårt mot en grupp 
samtidigt som det inte leder till några rimliga förbättringar är symbolpolitik av sämsta 
sort. Sverigedemokraterna anser att politik ska vara meningsfull, inte bara att vilja 
något. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunen har identifierat en grönare bussflotta som den enskilt viktigaste åtgärden för 
att begränsa kväveoxidnivåerna och förbättra luftkvaliteten i centrala Uppsala. Detta är 
något som Centerpartiet verkat för i Region Uppsala och som kommer komma på plats 
till sommaren. 
Som ett led i att förbättra luftkvaliteten i centrum har kommunen beslutat att stänga av 
Kungsgatan för genomfartstrafik. Centerpartiet kommer noga följa konsekvenserna av 
detta beslut så att det de facto leder till bättre luftkvalitet och inte bara flyttar problemen 
till nya platser. Om problemen bara flyttas kommer Centerpartiet förorda att 
genomfartsförbudet upphävs för att säkerställa ett mer effektivt trafikflöde i centrum och 
att andra åtgärder vidtas för att förbättra luftkvaliteten. 

Stefan Hanna (-) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är inte rimligt att fatta ett liknande beslut utan att genomföra en seriös 
konsekvensanalys av effekten på närliggande gator när Kungsgatan stängts av för 
genomfartstrafik. Nu måste bland annat mätningar av den effekt som avstängningen 
leder till, när problemen flyttas till bland annat Vaksalagatan och Väderkvarnsgatan, 
genomföras. Det är inte mindre viktigt att värna hälsoperspektiv i anslutning till andra 
sträckor än längs Kungsgatan. 
Beslutet att redan nu genomföra avstängningen av Kungsgatan, för genomfartstrafik, 
tolkar jag som symbolpolitik från ideologiskt miljöaktivistiska. Beslutet syftar säkerligen 
till att ge vissa partier önskade poäng i valrörelsen. Allt för många partier förespråkar 
också spårväg i Uppsala. Om spårväg blir verklighet kräver det nya trafiklösningar på 
bland annat Kungsgatan. Jag hoppas att vi slipper dyr och omodern spårväg i Uppsala. 
Avstängningen av genomfartstrafik på Kungsgatan, ett beslut av spårvägskramarna, är 
en extremt onödigt tidig om spårvägsprojektet blir verklighet.  
Om beslutet om att inte tillåta genomfartstrafik på Kungsgatan ändras måste förare med 
handikapptillstånd, samt företagare, tillåtas att köra i kollektivtrafikfilen. Självklart ska 
inte dispens för Euro 5 klassade bussar accepteras på Kungsgatan, det är dessa bussar 
som utgör huvudproblemet vad avser problemen med kvalitén på luften i Uppsala city. 
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§ 22  

Svar på motion om att inrätta en 
haverikommission mot mäns våld mot kvinnor 
från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson 
(FI) 
KSN-2019-03830 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson och Stina Jansson (båda FI) föreslår i en motion väckt 9 december 
2019 att Uppsala kommun inrättar en haverikommission för att utreda det dödliga 
våldet mot kvinnor. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 24 november 2021 § 329 
• Arbetsutskottets förslag 19 oktober 2021 § 332 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 oktober 2021 
• Bilaga 1, Motion om att inrätta en haverikommission mot mäns våld mot 

kvinnor från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 29 september 2021 

Yrkanden 

Asal Gohari (S), Leif Boström (KD), Alexandra Steinholtz (M) och Jonas Petersson (C) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Lovisa Johansson (FI), Per-Olof Forsblom (V), Knut Godskesen (-), Hanna Viktoria Mörck 
(V) och Stina Jansson (FI) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Lovisa Johansson (FI) med fleras 
yrkande . 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till kommunstyrelsens förslag röstar JA. Bifall till Lovisa Johansson (FI) med fleras 
yrkande röstar NEJ. 

Med 69 ja-röster mot 12 nej-röster bifaller kommunfullmäktige kommunstyrelsens 
förslag. 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Gustaf Lantz (S), Erik Dagnesjö (S), Asal Gohari (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren (S), Agneta Gille (S), Carl 
Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Hilde Klasson (S), Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), 
Rafael Waters (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S), Anders Grönvall (S), 
Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Alexandra Steinholtz (M), Christopher 
Lagerqvist (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Mats 
Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin Kronvall 
(M), Fredrik Hultman (M), Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark (C), Mattias Johansson 
(C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Mats Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Mohamad 
Hassan (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Mats 
Dafnäs (L), Oscar Matti (L), Simon Alm (-), Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), 
Jonas Segersam (KD), Margit Borgström (KD), Eva Moberg (KD), Evelina Solem (KD), 
Rickard Malmström (MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles 
Pylad (MP), Per Eric Rosén (MP), Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Staffan Yngve 
(S), Maria Patel (S), Gunnar Hedberg (M), Roine Thunberg (M), Lena-Maria Jansson (C), 
Peter Nordgren (L), Susanne Åhlander (L), Alexander von Uckermann (SD), Simon 
Pettersson (SD), Kent Kumpula (SD), Leif Boström (KD), Martin Wisell (KD) och Klara 
Ellström (MP). 

Nej-röst avger Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), 
Torbjörn Björlund (V), Ingela Ekrelius (V), Therese Rhann (-), Lalla Andersson (V), Stina 
Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom (V) och Knut 
Godskesen (-). 

Reservation 

Tjänstgörande ledamöter (V) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
I kommunfullmäktige råder det samstämmighet om att både kommunen som sådan och 
samhället i stort behöver göra mer för att motverka att kvinnor dödas i sina hem av sina 
makar och sambor, eller att någon överhuvudtaget dödas av en närstående. 
För två månader sedan beslutade kommunstyrelsen om en nollvision för våld i nära 
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relationer. Samma månad färgades också kommunen brandgul för att sätta eftertryck 
till beslutet och samtidigt uppmärksamma den internationella dagen för avskaffande av 
våld mot kvinnor.  
Detta är alltså vad kommunen står för och det borde förpliktiga.  
Socialstyrelsens återkommande utredningar av vissa skador och dödsfall, 
”dödsfallsutredningarna” har i allmänna ordalag kallats för en haverikommission. Men 
det är egentligen en samlingsutredning som utgår ifrån lagakraftvunna domar. Det 
konstateras i den senaste samlingsutredningen att det finns många brister med arbetet 
mot våld i nära relationer.  
Enligt den behöver befintliga lagar och metoder faktiskt användas, samverkan öka, och 
metoder utvecklas ytterligare. De flesta offren har haft många kontakter med samhället 
innan de dödas. Det går att konstatera att kommunen också behöver arbeta för att ta ett 
helhetsgrepp om denna fråga. 
En haverikommission skulle vara ett tillfälle för kommun att rannsaka sig själv, och ställa 
frågan om hur kommunen kan göra mer än vad den gör i dag. Därför ställer sig 
Vänsterpartiet bakom att en haverikommission ska tillsättas. 
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§ 23  

Svar på motion om att stärka huskuraget från 
Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 
KSN-2019-03832 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 24  

Svar på motion om Vackra stigen från Stefan 
Hanna (-) 
KSN-2020-00499 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 25  

Svar på tre motioner om folkomröstning 
kopplad till val av system för kapacitetsstark 
kollektivtrafik från Stefan Hanna (-) och 
förankring av kollektivtrafikinvestering från   
Jonas Segersam (KD) 
KSN-2020-00805 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 26  

Svar på motion om matleveranser till äldre 
invånare med anledning av coronaviruset från 
Stina Jansson (FI) med flera 
KSN-2020-02120 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 27  

Svar på motion om säkerställande av 
föreningslivets ekonomiska förutsättningar 
från Lovisa Johansson (FI) med flera 
KSN-2020-02122 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 28  

Svar på motion om nödhjälp till 
ensamkommande från Torbjörn Björklund (V) 
och Per-Olof Forsblom (V), och på motion om 
kommunens ansvar för ensamkommande från 
Hanna Victoria Mörck (V) och Per-Olof 
Forsblom (V) 
KSN-2020-03703 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 29  

Svar på motion om att granska kommunens 
sparkrav från Tobias Smedberg (V) 
KSN-2021-00545 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 30  

Svar på motion om att öka säkerheten för 
cyklister från Lisen Burmeister (SD) 
KSN-2021-00546 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 31  

Svar på motion om nämndsamarbete för 
möten över generationsgränser från Rigmor 
Stenmark (C) 
KSN-2021-00551 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 32  

Svar på motion om att anställa 
ensamkommande från Hanna Victoria Mörck 
(V) och Per Olov Forsblom (V) 
KSN-2021-00750 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

 

  

 

  



Sida 62 (76) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 33  

Svar på motion om att göra Fyrishov till en 
alkoholfri zon från Knut Godskesen (-) 
KSN-2021-00753 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 34  

Svar på motion om flyktingmottagande i 
Uppsala från Therese Rhann (-) 
KSN-2021-00758 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 35  

Svar på motion om Jällaskolans 
attraktionskraft från Therez Almerfors (M), 
Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) 
KSN-2021-00759 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 36  

Svar på motion om att återkommunalisera 
vuxenutbildningen från Torbjörn Björlund (V) 
och Tobias Smedberg (V) 
KSN-2021-00924 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 37  

Svar på motion om att införa 
krångelombudsperson i Uppsala från Jonas 
Petersson (C) 
KSN-2021-01667 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 38  

Svar på motion om att förbereda Uppsala 
kommuns planarbete för differentiering av 
strandskyddet från Mattias Johansson (C) 
KSN-2021-00752 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 39  

Svar på motion om att införa en 
trygghetskarta från David Perez (SD) 
KSN-2021-00754 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 40  

Svar på motion om att utveckla Skyttorp från 
Tobias Smedberg (V) med flera 
KSN-2021-00755 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 41  

Svar på motion om en plan mot hemlöshet i 
Uppsala kommun från Hanna Victoria Mörck 
(V) Per Olof Forsblom (V) 
KSN-2021-01293 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 42  

Svar på motion om Kyrkbyar och 
landsbygdsutveckling från Jonas Segersam 
(KD) 
KSN-2021-01299 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

 

  

 

  



Sida 72 (76) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 
Protokoll 2022-01-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 
Denna återfinns på protokollets sista sida. 

§ 43  

Svar på motion om kulturbank från Artemis 
Lumarker (V) 
KSN-2021-01835 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 44  

Svar på motion om sommarbuss från Hanna 
Victoria Mörck (V) 
KSN-2021-01836 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 45  

Interpellation om klassisk arkitektur från 
Simon Pettersson (SD) 
KSN-2021-03479 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 46  

Interpellation om Uppsalas situation avseende 
tillgång till el från Anders Sehlin (SD) 
KSN-2021-03480 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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§ 47  

Interpellation om ytterligare åtgärder för att 
motverka sexuella övergrepp inom 
kommunens idrotts-och fritidsverksamhet 
från (SD) 
KSN-2021-03482 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 
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